
Připravujeme Bowling	v	Sedmihorkách
V sobotu 23. 11. 2024 TJ Butoves pořádá 
pro členy, přátele a veřejnost 9. ročník 
bowlingového turnaje v Sedmihorkách.
Turnaj je spojen s krátkým výletem po Českém 
Ráji. Letošní trasa je plánována z vlakové 
zastávky Turnov k rozhledně Hlavatice, 
na Valdštejn a  Sedmihorskými skalami 
do Sedmihorek.
Kdo se nezúčastní výletu se na místo konání 
dopraví po vlastní ose. Ostatní sraz na nádraží v 
Butovsi.
Odjezd do Turnova je vlakem z nádraží Butoves 
v 8:11 hod. Začátek turnaje ve 12 h konec 
v 16 hodin. Odjezd vlakem ze Sedmihorek 
do Butovse: 16:56 hod. Pro zájemce proběhne 
zakončení dne v restauraci Butovanka.
Těšíme se na setkání při ukončení úspěšné 
sportovní sezóny 20232024.

Karel Formánek

Souhrn	usnesení	zastupitelstva	obce	Butoves
11. zasedání zastupitelstva 22. 9. 2024
 Starosta Bob Šviha pověřen opakovaným vypsáním veřejné 

zakázky na rekonstrukci návsi.
 Směnná smlouva č. 20240260 s Českou republikou – Správou 

státních hmotných rezerv IČO: 48133990. (Směna pozemků 

kolem areálu Butas. Obec předá státu část panelové cesty 

u bytovky a 1,5 m od zdi Butasu v místech, kde tento pozemek 

vlastní. Obec získá pozemek mezi Butovankou a parkovištěm 

Butasu, kde jsou zahrádky. Pozemky obce dle znaleckého 

posudku mají vyšší hodnotu, proto stát za směnu doplatí obci 

ještě 20 201 Kč).
 Přidělení dotace ve výši 10 000, Kč pro TJ Butoves z. s. 

IČO: 64816338, Butoves čp. 47. (Dotace na zakoupení dvou 

stolů na stolní tenis).
 Dodatek č. 1 smlouvy o poskytnutí dotace na 10 000, Kč s TJ Butoves z. s. IČO: 64816338, Butoves čp. 47.
 Peněžitý dar ve výši 50 000 Kč pro obec Hynčice IČO: 00190187, která byla zasažena povodněmi.
 Rozpočtové opatření č. 6/2024 s příjmy i výdaji ve výši 72 201 Kč. Na straně příjmů obsahuje vyšší výběr nájmu za sál, vyšší úroky z vkladů 

a platba za pozemek od SSHR. Ve výdajích je to dotace na nákup pingpongových stolů, výdaje na novou lampu veřejného osvětlení a dar 

pro obec Hynčice.
 Uložení částky 3 000 000 Kč na termínovaný vklad na 6 měsíců.
 Záměr pronajmout pozemky parc. č. 32/38 o výměře 63 m2 a parc. č. 32/27 o výměře 131 m2 oba v k. ú. Butoves.
 Peněžitý dar ve výši 5 000 Kč pro Soukromou základní školu a mateřskou školu, Úlibice IČO: 05141265.

12. zasedání zastupitelstva 31. 10. 2024
 Pořadí firem poptávkového řízení Rekonstrukce návsi: 1. EKO 

Broumovsko s.r.o., IČO: 28816501, 3 192 213,45 Kč, 

2. MIZERA  STAVBY a.s., IČO: 28762070, 3 217 979,63 Kč, 

3. OK zahrady s.r.o. IČO: 28768655, 3 457 648,05 Kč všechny 

ceny jsou bez DPH.
 Smlouva o dílo s vítězným uchazečem EKO Broumovsko s.r.o., 

IČO: 28816501 za cenu 3 192 213,45 Kč bez DPH.
 Starosta Bob Šviha pověřen vypsáním veřejné zakázky 

na vybudování chodníku nad drahou.
 Rozpočtové opatření č. 7/2024 s příjmy a výdaji ve výši 61 800 

Kč. Na straně příjmů obsahuje zejména vyšší daňové příjmy. 

Ve výdajích jde o přeúčtování prostředků na projektovou dokumentaci na náves, peníze na kulturní akce a projektovou dokumentaci na 

Butovanku.
 Návrh schodkového rozpočtu na rok 2025 s příjmy 5 952 422 Kč a výdaji ve výši 7 437 836 Kč a schodkem ve výši 1 485 414 Kč. Bude kryt 

přebytkem hospodaření z minulých let. Závazným ukazatelem rozpočtu jsou jednotlivé paragrafy rozpočtu.
 Kalkulace ceny stočného pro rok 2025, a to 21,74 Kč bez DPH/m3 .
 Nákup poukázek v hodnotě 1 000 Kč pro občany ve věku nad 70 let, kteří trvale žijí v obci, v celkové výši 22 000 Kč.
 Darovací smlouva s Knihovnou Václava Čtvrtka, IČO: 370967 na částku 6 000 Kč.
 Nájemní smlouva se Simonou Strnadovou, bytem Butoves 78, na pronájem pozemků 32/38 a 32/27 oba v k. ú. Butoves o celkové výměře 

194 m2 pro zemědělskou činnost.

Úvodní	slovo	starosty
Vážení spoluobčané,
i tento školní rok mohou rodiče žádat 
o příspěvek 1 000 Kč pro své dítě, 
které chodí na jakýkoliv kroužek. Stačí 
vyplnit žádost, kterou najdete na webu 
obce nebo na obecním úřadě. 
Obecní knihovna již druhým rokem 
organizuje kroužek čtení a tvoření pro děti. 
Není potřeba pravidelná účast, ani 
přihlášení, stačí přijít jakoukoliv středu 
v 16:30 na obecní úřad, kde na Vaše děti 
čeká p. Švihová a p. Veverková. 
Rekonstrukce silnice do Milíčevsi je již 
dokončená,  včetně zpomalovacího 

ostrůvku a  nové lampy veřejného 
osvětlení. Ostrůvek pomáhá zpomalení 
vozidel přijíždějících do obce. 
U obchodu již je v provozu PPL box, 
který slouží k odesílání a přijímání balíčků. 
Pro odeslání balíčku je potřeba aplikace 
mojePPL v telefonu.
N a  k ř i ž o v a t k u  k  o b c h o d u  b y l o 
nainstalováno zrcadlo,  které zvýší 
bezpečnost při výjezdu z nové zástavby.
Děkuji všem, kteří přišli pomoc uklidit 
dřevo za Butovanku, Frenkie bude mít 
dlouho čím topit.
Zastupitelstvo již schválilo návrh rozpočtu, 
který počítá se všemi obvyklými výdaji, 

podporou klubu seniorů, TJ Butoves, 
hasičů, obchodu, včelařů a dalších i se 
všemi kulturními akcemi. 
Mezi plánované nové investice patří 
rekonstrukce návsi,  která začne j iž 
na přelomu listopadu a prosince. V příštím 
roce nás čeká vybudování chodníku nad 
d r a h o u  a  d o u f á m ,  ž e  s e  p ř i b l í ž í 
i rekonstrukce Butovanky. 
I v letošním roce navštíví všechny butovské 
děti do 12 let  Mikuláš se svoji družinou.
Přeji Vám všem příjemný a klidný počátek 
zimy a předvánoční čas.

Bob Šviha
starosta obce

Ohlédnutí
Butovský	Halloween

Máme velké štěstí, že v naší Butovsi žijí lidé, 

kteří se rádi baví. Přestože není Halloween 

svátkem tradičním v Čechách, děti už si 

Hal loween převzaly  a  považuj í  je j 

za možnost, jak se sejít, společně bavit, 

a rodiče je v jejich nadšení podporují. Díky 

tomu vznikla naše tradice butovského 

Hal loweenu v Butovance.  Frenkie, 

pro kterého je velkým potěšením nás v této 

akci podpořit, nám vždycky připraví úžasné 

prostředí a podmínky, abychom si to mohli 

společně báječně užít.
Už při  příchodu do Butovanky nás 

na obrazovce nad barem přivítala hudba 

a video, které rozhodně nikoho nemohlo 

vystrašit, ale naopak příjemně navodilo tu 

správnou atmosféru. Do strašidelně 

vyzdobené Butovanky přicházely děti 

v e  s t ra š i d e l nýc h  ko s t ý m e c h ,  b y l y 

doprovázeny dospělými, kteří se také 

oblékli do kostýmů a masek a přicházeli 

s velkými dýněmi, které si do Butovanky 

přišli dlabat a zdobit. 
Dlabání  dýní  a  výroba papírových 

strašidýlek ale byly teprve začátkem 

halloweenského veselí. Když se na sále 

zhaslo a Frenkie spustil diskotéku, to se 

teprve děly věci .  Všechny postavy 

ve  straš idelných kostýmech zača ly 

poskakovat a tančit. 
Perníčky, které upekla a nazdobila Katka 

Hyršalová, hlad z divokého tance zahnaly 

jen na chvíli, a tak si všichni přítomní 

odpočinuli u tradiční dýňové polévky, 

kterou nalévala čarodějnice. Děti i dospělí 

by snad nepřestali tančit, ale byl přislíben 

ještě lampionový průvod. 
Nazdobené dýně osvětlené svíčkami 

a papírové lampiony v rukou malých 

strašidel byly neseny Butovsí. 
Byl to krásný podzimní večer. U obchodu 

jsem všechny pozvala na naše další tradiční 

akce, kterými jsou adventní dílny, které 

pořádá Kateřina, a rozsvícení stromečku, 

na které se všichni moc těšíme. Požádala 

jsem děti, aby se do první adventní neděle 

naučily zimní a vánoční básničky a písničky, 

se kterými vystoupí při  rozsvícení. 

U obecního úřadu jsme Hal loween 

zakončili společným focením. 
Každoročně vznikají  při  butovském 

Halloweenu úžasné výtvory a sousedé jsou 

neobyčejně kreativní. Děkuji Radku, Katko, 

Martino, Václave, Frenkie, Lenko, děti, 

jejich maminky a tatínkové, sousedé…. 

všichni přátelé.
Ty krásné dýně jsme mohli později 

obdivovat po celé Butovsi. V tuto dobu je už 

nahradí adventní výzdoba.
Iveta Nyčová

Připravované	akce
23. 11. Bowling v Sedmihorkách TJ Butoves

24. 11. Vánoční dílny obec Butoves

1. 12. Rozsvícení stromečku obec Butoves

5. 12. Mikulášská nadílka obec Butoves

7. 12. Mikulášské čaje Klub seniorů

28. 12. Silvestrovské čaje Klub seniorů

21. 12. Valná hromada SDH Butoves

4. 1.  Memoriál K. Formánka TJ Butoves

22.2. Butovský ples Butoves

3/2024  čtvrtletník
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Stolní	tenis
Letošní sezóna soutěží ve stolním tenisu nám již 
probíhá od září a nabrala doslova raketové 
obrátky. Všechna družstva TJ Butoves za sebou 
mají nejedno soutěžní utkání, kde výsledky 
nejsou zatím příliš k jásání, ale jak již bylo před 
sezónou proklamováno, v rámci soutěží 
dospělých bylo vše nastaveno způsobem, kdy 
prakticky většina našich juniorů hraje krom 
juniorských soutěží právě i dospělácké kategorie 
a herní zkušenosti získali právě na úkor výsledků 
celého oddílu.
Historicky první sezóna v krajské soutěži nám 
prozatím přinesla porážky, ale zejména nedávné 
domácí utkání s prvním týmem tabulky a jedním 
z favoritů soutěže (DTJ Hradec Králové), nám 
jednoznačně ukázalo, že v Butaréně si nemůže 
být jistý žádný tým ničím a body se od nás 
v suchém triku odvážet rozhodně nebudou. 
Zápas jsme nakonec prohráli 610, když byl stav 
ještě 55 a nebýt třech smolných porážek 23 
na sety, tak jsme mohli psát už i o prvních 
bodových úspěších domácího A týmu. 
Na druhou stranu, absolutním úspěchem 
prozatím zcela jasně je, že zápasy hrajeme 
v unikátu, kde sestavu tvoří jen a pouze 
odchovanci  místního TJ  Butoves (Aleš 
Hlawatschke, Láďa Konůpek ml.,  Fredy 
Hlawatschke ml. a Adam Havelka). Dovolím 
si tvrdit, že v rámci celé krajské soutěže není moc 
podobných týmů, které produkují něco 
srovnatelného. Ostatně, není lepší pozvánky 
na některý  z  naš ich domácích zápasů! 
V  p o d o b n é m  d u c h u  l ze  h o v o ř i t  n a p ř. 
i o D družstvu v kategorii dospělých, kde v letošní 
sezóně nastupují prozatím jen a pouze junioři. 
Pro milovníky čísel a statistik je nejvypovídající 
hodnota, kdy nejstaršímu hráči v uvedeném 
týmu, který do utkání zatím nastoupil, bylo 
15 let. Ani v tomto “měřitelném” parametru 
n e m á m e  m n o h o  p o d o b n ý c h  o d d í l ů 
ke srovnání…
Naopak v juniorských soutěžích družstev jsme 
zaznamenali nemálo výher, ale z mého pohledu 
hlavně výrazný herní posun většiny našich 

hráčů, kde se ukazuje prozatímní konfrontace 
s dospělým stolním tenisem jako velmi 
prospěšná. Za zmínku nepochybně stojí 
i medailové úspěchy na krajských turnajích 
v Chrudimi, Ústí nad Orlicí a Dobrém, kde se nám 
začíná velmi výrazně herně i výsledkově 
profilovat Pepa Klíma, který zaznamenal 
úspěchy i o věkovou kategorii výše, než patří. 
Z celkového pohledu jsme juniorské týmy trochu 
obměnili a po skončení některých nadějí jsme 
na jejich místa dosadili hráče z přípravky, kteří 
tak absolvují své první zkušenosti na turnajích 
jednotlivců nebo i v dlouhodobých soutěžích 
družstev.
Ostatně, vše zorganizovat a zajistit logistiku 
chodu celého oddílu je někdy velmi nesnadné. 
Posuďte sami nahlédnutím pod pokličku 
u jednoho modelového příkladu, jak TJ Butoves 
funguje např. nejeden standardní víkend 
v listopadu. V sobotu dopoledne 34 hráči 
kategorie U15 hrají za TJ Butoves A v soutěžích 
družstev v Butaréně. Další 34 hráči kategorie 
U15 jednou do Miletína hrát stejnou soutěž 
za TJ Butoves B. Sedmero zase jiných hráčů jede 
na celodenní turnaj dospělých do Nové Paky 
a v neděli dopoledne kvarteto dalších borců 
hraje za D tým dospělých. Další víkend? Tam 
hrají bez výjimky snad úplně všichni soutěže 
dospělých… A když kouknu o víkend dále, 
tak tam se vyobrazuje, že část juniorů pojede 
do Jaroměře na krajský celodenní turnaj, ostatní 
pojedou na bowling s TJ Butoves a v neděli 
většina juniorů na další krajský turnaj do Holic… 
Ale pozor, blíží se duben 2025 a tam už to bude 
trochu volnější…
Veškeré výsledkové informace jednotlivých 
družstev, ale i hráčů a termíny nejbližších zápasů 
v Butaréně naleznete na nedávno spuštěném 
novém webu , na který Vás https://tj.butoves.cz
pohodlně přesměruje  vyobrazený 
QR kód.
Děkujeme za podporu, děkujeme 
za spolupráci a nechť nám za 
zelenými stoly zelené dresy radost 
přinášejí.

Aleš Hlawatschke

Třídění	odpadu
Podle zákona o odpadech bychom měli mít 
za rok 2025 vyseparované recyklovatelné složky 
z komunálního odpadu 60%. Naše procento 
separace se každý rok zvyšuje. Za rok 2021 
to bylo 28%, za rok 2023 už je to 36%. 
Náklady na svoz komunálního odpadu jsou 
po odečtení odměny za vytříděné složky kolem 
400 000 Kč za rok. 
Vyšší míra třídění nám zlevňuje odpad, v roce 
2024 máme limit 170 kg komunálního odpadu 
na obyvatele, do konce roku tento limit snad 
nepřekonáme. Proto můžeme ukládat odpad 
na skládku za cenu 500 Kč/t. Odpad nad limit 
je za cenu 1250 Kč/t. V roce 2025 bude limit 160 
kg a cena nad limit už 1500 Kč/t. Vše je to proto, 
aby stát donutil obce více třídit odpad.
Proto mě velmi mrzí, když je přistaven kontejner 
na velkoobjemový odpad, ve stejném terminu 
has ič i  sb í ra j í  e lektro  odpad a  že lezo, 
a v kontejneru jsou 4 jízdní kola, poměrně dost 
železa a elektrospotřebiče. Přitom by stačilo 
tyto věci dát před vchod a my bychom je odvezli. 
V kontejneru tyto věci zabírají zbytečně místo, 
které by mohli využít Vaši sousedé. 
Do velkoobjemového kontejneru nepatří papír, 
plast, sklo, nebezpečný odpad, pneumatiky 
sádrokarton, elektrospotřebiče a dřevo.
Náš kontejner skončil ve sběrném dvoře v Jičíně 
a zaplatili jsme 2000 Kč za dotřídění.
Dřevo můžete odvézt na Jezera, hasiči ho rádi 
spálí. Staré pneumatiky zdarma můžete předat 
třeba v pneuservisu Best drive v Hradecké ulici 
v Jičíně. Elektrospotřebiče můžete odevzdat  
například v Planeu za Lidlem v Jičíně.
Žádám Vás pokuste se více třídit svůj odpad, 
abychom se ještě více přiblížili separačnímu cíli 
60%.
Svoz odpadu bude každý rok zdražovat, chceme 
nulový poplatek za odpad udržet co nejdéle.

Bob Šviha

Knihovna	‑	kroužek
Od poloviny září v knihovně započal druhý rok 
fungovat kroužek „Čtení a tvoření“.
Koná se každou středu od 16:30 do 17:30 
v prostoru knihovny na obecním úřadu. 
Společně s paní Helenou Veverkovou s dětmi 
čteme, vyprávíme si, hrajeme stolní hry 
a tvoříme. 
Věnujeme se pranostikám, svátkům, lidovým 
zvykům a tradicím. Děti se také stihly naučit 
i několik nových básniček.
Vyrazily jsme také na sbírání přírodnin, které 
si děti měly možnost doma vylisovat do herbáře.
Podařilo se nám využít dotace z programu 
BookStart a objednat téměř desítku nových 
stolních her. 
Do programu jsme zařadily také nového 
plyšového kamaráda  žabáka Ferdu, který děti 
formou pohádkových příběhů seznamuje 
se světem emocí. 
Nyní nás čeká období adventu, kterému 
se budeme věnovat a něco hezkého si vyrobíme. 
Kroužek je zcela zdarma a je určen všem dětem 
školním i předškolním.
Knihovna samotná je otevřena každé úterý 
v čase od 16:30 do 17:30.
 Budeme se na Vás těšit a zároveň přejeme 
krásné prožití předvánočního času.  

Jitka Švihová

Memoriál	Broňka	

Lalouška
Žeretice 17. 8. 2024

Další soutěž, které se pravidelně účastníme, 

pořádají v Žereticích. Na tuto, svými pravidly 

netradiční, soutěž jsme se poprvé vydali 

i s naším družstvem žen. Soutěže se celkem 

zúčastnilo 7 družstev mužů, 4 družstva žen 

a 4 družstva dětí. Počasí příliš nepřálo, soutěž 

s ohledem na déšť musela být v průběhu 

dokonce přerušena. Deště jsme se však 

nezalekli a děvčata se šla nachystat na start 

hned jako první. S časem 1:42 při své premiéře 

na této soutěži vybojovala krásné třetí místo. 

Muži předvedli podobný výkon a s časem 1:40 

ve své kategorii brali také bronzovou příčku. 

Soutěž vyhráli muži z Vysokého Veselí, ženy 

z Hradišťka a děti ze Slatin.

Náš  sbor  v  Žeret ic ích  reprezentoval i : 

V. Kodymová, T. Kolářová, K. Soukupová, 

T. Knápková, L. Venclová, A. Sejkorová, 

N. Fantová, M. Havelka, T. Šviha, B. Šviha, 

J. Kolář, R. Kuncl
Jaromír Kolář

Rožnění	selete
První zářijový den nám přinesl vysoké teploty, 

ale ještě větší prasátku a krůtě, které se otáčely 

na rožni a byly zalévány vonnou směsí koření 

a oleje. My, senioři Klubu seniorů Butoves, jsme 

se zalévali chlazenými alkoholickými nápoji 

a těšili se na první sousta selete a krůty. 

Výs ledek ovšem předči l  všechna naše 

očekávání. Opět výborná dobrota od firmy 

Sýkora Staré Smrkovice. 
 Poseděli jsme u dobrého jídla a pití za příjemné 

hudby Standy Švandy, které někteří odvážlivci 

využili dokonce nejen ke zpěvu, ale i tanci. 
 V podvečerních hodinách jsme se loučili 

s prasátkem a myšlenkou, že za rok, dáli 

Pánbůh, se u dalšího prasátka v hojném počtu 

sejdeme. 
 Za Klub seniorů Butoves 

Mgr. Věnka Burešová

Povodně	9/2024	
Povodně naši obec naštěstí přímo nepostihly, 

i naše jednotka však reagovala na dění jinde. 

Nejprve jsme při ja l i  výzvu Hasičského 

záchranného sboru Královéhradeckého kraje 

a nabídli v případě potřeby pomoc našich členů 

v oblasti zasažených povodněmi v rámci kraje. 
Následně se naše jednotka zúčastnila sbírky 

organizované Skautským centrem v Jičíně. 

V relativně krátkém čase se nám povedlo sbírku 

zorganizovat u nás v obci a nemalá část z vás 

přispěla a pomohla tak lidem, kteří to v danou 

chvíli velmi potřebovali. Děkujeme! Sbírku jsme 

následně odvezli do Skautského centra v Jičíně, 

odkud vše putovalo do Potravinové banky 

v Hradci Králové a dále už na potřebná místa. 

Jsme rádi, že i u nás je tolik lidí, kteří jsou ochotní 

pomáhat. Ještě jednou děkujeme. 
Jaromír Kolář

Úlibický	koláč
28. 9. 2024
Každoročně poslední sportovní událostí 

pro naše SDH je soutěž Úlibický koláč, kam jsme 

i tentokrát vyslali družstvo mužů i žen. Této 

soutěže se tradičně účastní slušné množství 

družstev, ani tentokrát tomu nebylo jinak. 

Do Úlibic dorazilo celkem 20 družstev, z toho 

8 ženských a 12 družstev mužů. Muži šli na start 

jako pátí. Opět se ukázala jako zásadní část 

odehrávající se na místním rybníce, která 

se nám nevydařila, a proto jsme už po této části 

věděli, že nemůžeme pomýšlet na nějaké slušné 

umístění. Zklamání z nepovedeného výkonu 

mužů naštěstí vystřídala radost z celkově třetího 

místa žen, které v improvizované sestavě tak 

přidaly další pohár do naší sbírky. Soutěž vyhráli 

muži ze Starého Místa a ženy z Podhradí.
Soutěže se zúčastnili: T. Kolářová, K. Soukupová, 

T.  Knápková,  A.  Sejkorová,  N.  Fantová, 

K. Drapáková, V. Kerda, M. Havelka, B. Zach, 

B. Šviha, J. Kolář a R. Kuncl.
Jaromír Kolář

Brigády	SDH
Každoročně se snažíme uspořádat v naší obci 

několik brigád, v roce 2024 jich proběhlo už pět. 

Teď na podzim naši kluci pomohli v početné 

skupince připravit dostatečnou zásobu dřeva 

do Butovanky, na konci října pak proběhl opět 

sběr železného šrotu a elektroodpadu po celé 

obci. Děkujeme všem, kdo se brigád účastní. 
Jaromír Kolář

SDH	připravuje
Už teď víme, že 21. 12. 2024 od 18 hodin 

proběhne v Butovance výroční členská valná 

hromada, kam zveme všechny členy našeho 

sboru. 
V novém roce, přesněji 22. 2. 2024 pro Vás 

společně s TJ a obcí Butoves připravujeme 

každoroční Butovský ples. Těšíme se na Vás!
Jaromír Kolář
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